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12-latka wbiegła 
pod dostawczą toyotę

J ak opowiadają mieszkańcy, co-
dziennie funkcjonowanie utrudnia 

im brak miejsc parkingowych. Problem  

pogłębiają kolejne bloki, które powstają 
w okolicy. 

Film, opublikowany ku przestrodze, znaleźć można na stronie internetowej 
www.przegladpiaseczynski.pl

Gorzej niż w Warszawie? 
Nowe bloki pogłębiają problem 
z parkowaniem

Straż Pożarna w Górze
Spotkanie w urzędzie w sprawie budowy Państwowej Straży Pożarnej
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\\\ PIASECZNO 

Mieszkańcy z ul. Kwitnącej 
Gruszy niemal każdego ranka 
pędzą do swoich samochodów, 
aby zdążyć odjechać  
przed kontrolą straży 
miejskiej. Na wielu miejscach, 
z których dotąd korzystali, 
pojawiły się bowiem zakazy 
parkowania, ale z braku 
alternatywy zostawiają tam 
swoje auta. Mieszkańcy liczą na maksymalizację miejsc parkingowych

\\\ STARA IWICZNA

\\\ GÓRA KALWARIA

dokończenie na str. 7



2 NR 467 (12) 28 LUTEGO 2024 AKTUALNOŚCI

WYDAWCA: MIKAWAS SP. Z O.O.
ADRES REDAKCJI: ul. Jana Pawła II 29, 05-500 Piaseczno
REDAKTOR NACZELNA: Agnieszka Zofia Piechowska, 
z.piechowska@przegladpiaseczynski.pl, tel. 731 163 646
Przegląd Piaseczyński – www.przegladpiaseczynski.pl
Przegląd Regionalny – www.przegladregionalny.pl
Przegląd Otwocki – www.przegladotwocki.pl
Redakcja nie zwraca niezamówionych materiałów,  
nie ponosi odpowiedzialności za treści reklam i zastrzega sobie 
prawo do skrótów.

REDAKCJA: 
Anna Żuber, a.zuber@przegladpiaseczynski.pl
Małgorzata Szturomska, m.szturomska@przegladpiaseczynski.pl
Rafał Lipski, r.lipski@przegladpiaseczynski.pl
Maciej Gos, m.gos@przegladregionalny.pl
Beata Pawłowicz, b.pawlowicz@przegladregionalny.pl
Agnieszka Jaskulska, a.jaskulska@przegladotwocki.pl

REKLAMA:
Dyrektor ds. Marketingu i Reklamy: Monika Komisarczyk, tel. 501 091 480, 
reklama@przegladpiaseczynski.pl, m.komisarczyk@przegladpiaseczynski.pl
Monika Gwara, tel. 786 202 066, m.gwara@przegladpiaseczynski.pl
Katarzyna Podołowska-Błądek, tel. 530 338 653, k.podolowska@przegladregionalny.pl
Agata Porębska, tel. 455 450 032, a.porebska@przegladregionalny.pl

OGŁOSZENIA DROBNE: można składać na stronie www

\\\ GÓRA KALWARIA 

Pod Górą Kalwarią powstać 
ma nowa strażnica jednostki 
ratowniczo-gaśniczej. 

W poniedziałek 26 lutego w Ko-
mendzie Powiatowej Państwo-

wej Straży Pożarnej w Piasecznie ot-
warto oferty na projekt siedziby nowej 
jednostki ratowniczo-gaśniczej. Opty-
mistyczne założenie brzmi, że do końca 
roku będzie gotowy zarówno projekt 
budynku, jak i pozwolenie na budowę. 
Nowa straż pożarna ma znajdować się 
w gminie Góra Kalwaria, na wyjeździe 
w stronę Warki

W ubiegłym tygodniu spotkanie 
w sprawie jednostki odbyło się w 

urzędzie miasta. Zarówno komen-
dant wojewódzki straży pożarnej, jak 
i burmistrz Góry Kalwarii podkreślali, 
że inwestycja ta jest niezbędna w tej 
części powiatu. Argumentem „za” jest 
między innymi odległość od Piaseczna, 
która wydłuża strażakom czas dojazdu 
w momencie zagrożenia. 

Jednostka ma zostać wyposażona 
m.in. w halę garażową, stanowisko do 
mycia pojazdów i warsztat, a także si-
łownię, pokoje do odpoczynku i maga-
zyny. Budynek ma mieć około 1600 m 
kw. powierzchni. Obok zaplanowano 
boisko wielofunkcyjne. Jednostka ma 
mieć całodobową obsadę, w której pra-
cować będzie około 35 strażaków. 

Karolina Gruszczyńska

Straż Pożarna 
w Górze \\\ PIASECZNO 

Chojnowski Park 
Krajobrazowy zaprasza  
do włączenia się w akcję 
pomocy płazom.  
Część wczesnowiosennych 
gatunków wybudziła się  
już i rozpoczęła  
migrację. 

Wiosną, gdy przyroda budzi się do 
życia, żaby ruszają w drogę, by 

znaleźć odpowiednie miejsce do rozro-
du. Na trasie do zbiorników wodnych 
płazy napotykają różne przeszkody, 
wśród których często pojawiają się 
ruchliwe drogi. Wiele zwierząt ginie, 
przekraczając jezdnię. Alarm dla Kli-
matu przytacza dane z pism Dyrekcji 

Mazowieckiego Zespołu Parków Krajo-
brazowych. – Już przy natężeniu ruchu 
wynoszącym 4 samochody na godzinę 
ginie 10% populacji migrujących ro-
puch, a przy natężeniu 60 s/d straty 
sięgają 75%. Lokalna populacja tego 
gatunku może całkowicie zaniknąć, 
jeśli zginie 20-25% osobników zdol-
nych do rozrodu – informuje Alarm dla 
Klimatu.

Na terenie gminy Piaseczno oraz 
Chojnowskiego Parku Krajobrazowego 
prowadzona jest „Akcja Żaba”, której 
celem jest umożliwienie płazom po-
konywania ruchliwych dróg. Po obu 
stronach jezdni w okolicy stawów w 
Zalesiu Górnym ustawione są wiadra i 
specjalne płotki, które mają chronić ży-
cie żab. Płotki uniemożliwiają im wej-
ście na ulicę. Żaby wpadają do pojem-
ników, a potem zostają przeniesione na 
drugą stronę. Miejsce oznaczone jest  
tabliczkami.

\\\   Ropucha szara  
zastyga w miejscu

W tym roku Chojnowski Park Kra-
jobrazowy zachęca do włączenia się 
woluntarystycznie w akcję, która odbę-
dzie się na terenie Gościńca Wareckiego 
– odcinek od Żabieńca do rezerwatu 
Uroczysko Stephana. – Planujemy, 
aby wolontariusze pomogli płazom 
poprzez przeniesienie przez drogę 
osobników, które są zagrożone przez 
samochody – informuje Katarzyna Ko-
złowska z Chojnowskiego Parku Krajo-
brazowego. – Na Gościńcu Wareckim w 
okolicy Zimnych Dołów szczególnie w 
weekend przemieszcza się dużo samo-
chodów, ale też pieszych. Nie będziemy 
zatrzymywać ruchu pojazdów, gdyż po-
ruszają się one na tej drodze i tak wolno 
i jest czas, aby pomóc przechodzącym 
płazom. Chodzi tu szczególnie o ropu-
chy szare. Np. żaby przemieszczają się 
najczęściej dość sprawnie, natomiast 
ropucha szara w obliczu zagrożenia 
często zastyga w miejscu, w efekcie 
czego jest rozjeżdżana przez samochód 
– dodaje. 

Jak informują organizatorzy, pła-
zy wybudzają się po kilku dniach cie-
plejszych temperatur, tak jak mamy 
obecnie. Już część płazów, wczesno-

wiosennych gatunków wybudziła się 
i rozpoczęła migrację. 

Ponieważ migracja żab uzależ-
niona jest od pogody, trudno ocenić, 
kiedy będzie najintensywniejsza. Chęć 
udziału w akcji można zgłosić już dziś, 
pisząc na adres chojnowskipark@par-
kiotwock.pl, a pracownicy skontaktują 
się w sprawie szczegółów. Wolonta-
riusze będą otrzymywali dyżury w za-
leżności od ich dostępności czasowej. 
Podczas akcji będą liczone również 
gatunki, które przemierzą trakt, więc 

należy wcześniej nauczyć się je rozpo-
znawać. Park planuje szkolenie on-line 
dla chętnych, udostępnia też materiały 
dotyczące płazów występujących na 
terenie gminy.

Karolina Gruszczyńska
/Anna Żuber

Będą przenosić żaby
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Znaki ustawione na terenie Chojnowskiego Parku Krajobrazowego

     
INFORMACJA

Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 
1997 r. o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2023 r., poz. 344 ze zm.) informuje, iż na tablicy 
ogłoszeń w siedzibie Urzędu MiG Piaseczno, z/s w Piasecznie przy ul. Kościuszki 5 oraz na stronie 
internetowej www.piaseczno.eu, zamieszczone zostały wykazy dot.:
1)  wynajęcia w trybie bezprzetargowym, na czas oznaczony, tj. od dnia 17.03.2024 r. – 31.12.2039 r.  

części działki nr 14, obr. Chyliczki o pow. 250 m2, z przeznaczeniem na cele związane  
z funcjonowaniem telekomunikacyjnej sieci telefonii komórkowej, 

2)  wynajęcia w trybie bezprzetargowym, na czas nieoznaczony części działki nr 19/8, obr. 12  
m. Piaseczno o pow. 65 m2, z przeznaczeniem pod parking i ciąg komunikacyjny,

3)  wynajęcia w trybie bezprzetargowym, na czas oznaczony, tj. od dnia 15.05.2024 r. do dnia 
15.09.2024 r. części działki nr 39, obr. 78 m. Piaseczno o pow. 200 m2, z przeznaczeniem pod 
posadowienie niekubatorowych urzadzeń infrastruktury rekreacyjnej, tj. wypożyczalni kajaków 
„port kajakowy”,

Wykaz został podany do publicznej wiadomości na okres 21 dni licząc od dnia wywieszenia,  
tj. od dnia 28.02.2024 r. 

Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno

Część płazów, 
wczesnowiosennych 

gatunków,  
wybudziła się już  

i rozpoczęła migrację

Wolontariusze będą 
przenosić niektóre płazy, 
przez drogę, aby uniknęły 

rozjechania przez auta

dokończenie ze str. 1
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\\\ LESZNOWOLA 

W marcu ma zostać  
złożony wniosek o ZRID  
dla obwodnicy Lesznowoli  
– taka deklaracja padła 
ze strony Mazowieckiego 
Zarządu Dróg Wojewódzkich, 
co potwierdzili lokalni 
samorządowcy.

M ieszkańcy gminy narzekają na to, 
że tkwią w korkach na dojazdach 

do dróg ekspresowych i wręcz duszą 
się od ruchu tranzytowego. Od lat z nie-
cierpliwością czekają na wybudowa-

nie obwodnicy Lesznowoli. Realizacja 
inwestycji odwleka się, zapowiedzi o 
wniosku o ZRID wypowiadane były nie 
raz. Jak deklarowano, wniosek miał zo-

stać złożony na przełomie 2021/2022, 
potem przed wakacjami 2022 roku, 
następnie przed latem 2023 roku. Na 
początku ubiegłego roku samorządow-
cy i inwestor, czyli Mazowiecki Zarząd 
Dróg Wojewódzkich, dziękowali sobie 
za owocną współpracę przy inwesty-
cji, ale dokument do dziś nie trafił do 
wojewody mazowieckiego, o wbiciu 
pierwszej łopaty nie wspominając. 

\\\   Realny termin?
W ostatnich dniach pojawiła się 

kolejna deklaracja złożenia wniosku w 
marcu bieżącego roku. Miała ona paść 

podczas niedawnego spotkania dyrek-
tora Mazowieckiego Zarządu Dróg Wo-
jewódzkich Grzegorza Obłękowskiego 
ze starostą piaseczyńskim Ksawerym 
Gutem oraz Aleksandrą Śmietanką, 
radną Sejmiku Województwa Mazo-
wieckiego. 

Czas pokaże, czy kolejny termin dla 
ZRID-u, niezbędnego do rozpoczęcia 
inwestycji MZDW, to realny termin. 
Jeśli wniosek faktycznie wpłynie do 
wojewody, ten na wydanie decyzji dot. 
pozwolenia na realizację inwestycji 
drogowej będzie miał trzy miesiące. 

Anna Żuber

Kolejna deklaracja w sprawie 
budowy obwodnicy 

Wojewoda będzie miał 
kilka miesięcy na wydanie 
decyzji w sprawie budowy 

obwodnicy Lesznowoli
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Deklaracje w sprawie wniosku o pozwolenie na realizację obwodnicy  
Lesznowoli składano wielokrotnie, ale dokument wciąż nie trafił do wojewody

\\\ STARA IWICZNA 

Policja opublikowała nagranie 
zdarzenia, do którego doszło 
pod koniec stycznia na ulicy 
Słonecznej.

N a nagraniu widać wracającą z 
lodowiska nastolatkę, która wy-

siadła z autobusu i chciała przejść na 
drugą stronę jezdni. – Nie skorzystała 
jednak z przejścia dla pieszych, cho-
ciaż to znajdowało się w niedalekiej 
odległości. Postanowiła pokonać drogę, 
przebiegając przez nią – relacjonuje st. 
asp. Magdalena Gąsowska. – Została 
potrącona przez dostawczą toyotę, za 
kierownicą, której siedziała 50-letnia 
kobieta.

\\\   Finał w sądzie
Szczęśliwie zderzenie z pojazdem 

spowodowało w tym przypadku nie-
wielkie obrażenia. – Sprawa swój finał 
będzie miała w Sądzie Rodzinnym – 
dodaje st. asp. Magdalena Gąsowska.

Film, opublikowany ku przestro-
dze, znaleźć można na stronie interne-
towej www.przegladpiaseczynski.pl.

Policjanci przypominają, że nie-
przestrzeganie przepisów, ich lekcewa-

żenie, może doprowadzić do tragedii. 
Pieszy wchodzący na jezdnię, drogę dla 
rowerów lub torowisko albo przecho-
dzący przez te części drogi jest obowią-
zany zachować szczególną ostrożność 
oraz korzystać z przejścia. 

Kierowcom przypominamy o za-
kazie korzystania z telefonów w trak-
cie jazdy i obowiązku przestrzegania 
ograniczeń prędkości.

Anna Żuber

12-latka wbiegła 
pod dostawczą toyotę

Policjanci przypominają, 
że nieprzestrzeganie 

przepisów,  
ich lekceważenie, może 

doprowadzić do tragedii

dokończenie 
ze str. 1
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\\\ PIASECZNO 

W ostatnim czasie media 
społecznościowe zasypywane 
są ogłoszeniami o beztrosko 
biegających po ulicach 
zwierzętach domowych. 
Koty załatwiają potrzeby 
fizjologiczne w cudzych 
ogródkach, ale też polują 
na inne zwierzęta. Z kolei 
puszczane luzem psy sieją 
postrach wśród kierowców  
i przechodniów.

Puszczane w samopas czworono-
gi nie tylko same narażone są na 

śmierć, ale mogą też doprowadzić do 
wypadku drogowego. Niestety zdarza 
się również, że biegające bez smyczy 
psy rzucają się na innych ludzi, dopro-
wadzając do obrażeń ciała. 

Mieszkańcy na wielu forach skar-
żą się także, że wypuszczane na dwór 
„szczęśliwe koty wychodzące” zała-
twiają się w cudzych ogródkach, dopro-
wadzając ich użytkowników niemalże 
do szału. Niektórzy, jak na przykład 
miłośnik ptaków, który zaapelował 

na forum mieszkańców Józefosławia, 
Julianowa oraz Dąbrówki i Kierszka o 
pilnowanie zwierząt, zagroził odławia-
niem ze swojej nieruchomości zwie-
rząt sąsiadów w celu odwiezienia ich 
do schroniska. 

Biegające beztrosko czworonogi 
zagrażają też zwierzynie leśnej. O sar-
niej padlinie donosiło już kilka lat temu 
Nadleśnictwo Chojnów, wskazując, że 
najpewniej stoją za tym psy, bo wie-
lokrotnie widziano w lasach watahy 
zadbanych (niebezdomnych) czworo-
nogów. 

Lokalne fora internetowe pełne 
są zdjęć bezpańskich zwierząt i apeli 
o właściwą opiekę nad psami i kota-
mi. „Czyja zguba”, „Znaleziono psiaka”, 
„Zaginął” to tylko niektóre z licznych 
ogłoszeń. Niestety nierzadko do sieci 

trafiają też fotografie martwych psów i 
kotów. – Szanowni Państwo, co się dzie-
je?! Co chwilę na grupie widzimy posty 
o zagubionych, błąkających się psach 
po Zalesiu – napisała na początku lute-
go pani Marta na forum mieszkańców 
Zalesia Górnego. – Co gorsza – widać, że 
wszyscy znają te zwierzęta, kto jest ich 
właścicielem i gdzie mieszkają. To zna-
czy, że sytuacja zdarza się nagminnie 
– dodała, apelując do sąsiadów o zapo-
znanie się z kodeksem właściciela psa. 

Jak informuje urząd gminy, w ubie-
głym roku Straż Miejska w Piaseczne 
przyjęła 269 zgłoszeń związanych z 
bezdomnymi zwierzętami. – Co roku 
schronisko ,,Na Paluchu” przesyła sta-
tystyki odłowionych zwierząt z danej 
gminy za rok poprzedni. Z ubiegłorocz-
nych statystyk wynika, iż około 28% 
psów i 5% kotów zostaje odebranych 
przez właścicieli – poinformowała 
Joanna Ferlian-Tchórzewska z piase-
czyńskiego ratusza. Jak przypomina, 
właściciele zwierząt mogą zostać 
ukarani mandatem za niezachowanie 
ostrożności przy trzymaniu zwierzę-
cia. W ubiegłym roku wystawiono 81 
takich mandatów.

Tekst i zdjęcie Anna Żuber

Psy i koty na gigancie

    
INFORMACJA

Starosta Piaseczyński działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r.  
o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2023 r., poz. 344 z późn. zm.) informuje, że na tablicy 
ogłoszeń w siedzibie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14 oraz na stronie 
internetowej www.piaseczno.pl w Biuletynie Informacji Publicznej w zakładce Oferty nieruchomości-
Oferty sprzedaży, zamieszczony został wykaz nieruchomości Skarbu Państwa przeznaczonych  
do zbycia w drodze bezprzetargowej na rzecz dotychczasowych dzierżawców, dot. działek nr: 1/489, 
1/434, 1/447,  1/320, 1/438, 1/332, 1/372, 1/436 z obrębu Linin II gm. Góra Kalwaria wraz z udziałami  
w działkach drogowych nr 35, 36, 37, 38 z obrębu Linin II gm. Góra Kalwaria.

Powyższy wykaz został podany do publicznej wiadomości na okres od 28.02.2024 r. do 20.03.2024 r.  
oraz zamieszczony na stronie podmiotowej Wojewody w Biuletynie Informacji Publicznej przez okres 
21 dni. 

Starosta Piaseczyński Ksawery Gut

\\\ NOWY SPRZĘT DLA STRAŻAKÓW
Gmina zakupiła nowy sprzęt dla Ochotniczej Straży Pożarnej.
Nowoczesne narzędzia hydrauliczne wraz z akcesoriami trafiły już do OSP w Konstancinie-
-Jeziornie. Gmina sfinansowała zakup z budżetu, a łączna wartość sprzętu to ponad 151 tys. 
zł. Jednak to nie koniec nowości, bowiem już wkrótce jednostka ma otrzymać kolejne specjali-
styczne narzędzia. Przekazanie sprzętu odbyło się 19 lutego. Są to nożyce skośne i rozpieracze: 
ramieniowy i teleskopowy. Do tego dochodzi jeszcze ładowarka i akumulator.
– Jesteśmy jednymi z pierwszych w kraju, którzy mogą pochwalić się najnowocześniejszym 
sprzętem hydraulicznym firmy Holmatro – czytamy wypowiedź Roberta Czarnula, prezesa OSP 
Konstancin-Jeziorna, na stronie gminy. – Narzędzia te nie wymagają już podłączania do agregatu 
wytwarzającego ciśnienie oleju, bo są całkowicie bezprzewodowe. Wystarczy je włączyć jednym 
przyciskiem i można już działać. To bardzo ważne, bo w przypadku zagrożenia zdrowia i życia liczy się każda sekunda.
W najbliższym czasie do jednostki trafić mają: motopompa szlamowa, wentylator oddymiający, dwie motopompy pływające 
oraz latarka kątowa z akcesoriami. Sprzęty te kosztować będą około 37 tys. zł. Znajdą się one na wyposażeniu nowego 
ciężkiego samochodu bojowego scania, który po zakończeniu wszelkich formalności zostanie przekazany druhom. Jego 
wartość to 1 374 894 zł, z czego 599 894 zł stanowił wkład konstancińskiego samorządu. 

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA 
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P R O M O C J A

Rusza akcja bezpłatnej kastracji, sterylizacji 
i chipowania zwierząt domowych 

W roku 2024, podobnie jak w latach 
ubiegłych, gmina Piaseczno organizuje 
akcję bezpłatnej sterylizacji/kastracji i chi- 
powania zwierząt. Chipowanie, czyli elek-
troniczne znakowanie zwierząt, polega na 
wprowadzeniu przez lekarza weterynarii 
pod skórę zwierzęcia mikrochipa. Chipo- 
wanie jest zabiegiem bezbolesnym dla 
zwierzęcia. Numer chipa jest rejestrowany  
w ogólnopolskiej bazie danych wraz z da- 
nymi właściciela pupila. Chipowanie to 
doskonała metoda zapobiegania bezdom- 
ności zwierząt, umożliwiająca szybkie  
ustalenie właściciela zwierzęcia. Zabiegi 
kastracji/sterylizacji zwierząt mają z kolei  
uniemożliwiać niekontrolowany rozród,  
a tym samym zapobiegać bezdomności.

Bezpłatne zabiegi 
dla najbardziej potrzebujących

Z finansowanych przez samorząd za-
biegów dla psów i kotów mogą korzystać 
osoby mieszkające na terenie gminy Pia- 
seczno i płacące tu podatki, czego po- 
twierdzeniem jest Piaseczyńska Karta 
Mieszkańca, którą trzeba okazać w gabi-
necie weterynaryjnym. Usługa jest cał- 
kowicie bezpłatna i odbywa się na koszt 
gminy. Na te zadania gmina przeznaczała 
dotychczas kwotę 140 tys. zł, w tym roku 
będzie to 170 tys. zł.

– Naszą intencją jest wspieranie tych 
mieszkańców, którzy posiadają zwierzęta,  
ale nie stać ich na komercyjny zabieg ste- 
rylizacji/kastracji – mówi wiceburmistrz  
Hanna Kułakowska-Michalak.

Z bezpłatnych zabiegów nie mogą sko- 
rzystać hodowcy zwierząt. Właściciel zwie- 
rzęcia musi być mieszkańcem naszej gmi- 
ny, co poświadcza, okazując Piaseczyńską 
Kartę Mieszkańca lub Piaseczyńską Kartę 
Dużej Rodziny. Zwierzę musi także posia- 
dać chip lub zostać zachipowane przy oka-
zji zabiegu sterylizacji/kastracji. W przy- 
padku psów wymagane jest również, aby 
pies posiadał aktualne szczepienie prze- 
ciwko wściekliźnie.

Właściciel zwierzęcia może wykonać 
maksymalnie jeden zabieg sterylizacji/
kastracji w ciągu jednego roku, z kolei chi- 
powanie odbywa się bez limitu. Piaseczyń- 
ska Karta Mieszkańca będzie weryfiko- 
wana w każdym z gabinetów weteryna- 
ryjnych przy pomocy specjalnej aplikacji  
informatycznej. Nie jest więc możliwe 
skorzystanie z usługi sterylizacji/kastra- 
cji zwierząt w dwóch różnych gabinetach 
weterynaryjnych.

W 2023 roku w ramach finansowanej 
przez gminę Piaseczno akcji wszczepiono 
338 chipów oraz wykonano 316 zabiegów 
sterylizacji/kastracji zwierząt domowych  
i kotów wolno żyjących (76).

Zabiegi zrealizuje 
osiem gabinetów

Zlecenie na realizację zadania pn. 
„Usługa sterylizacji/kastracji/chipowania 
zwierząt dla mieszkańców gminy Piasecz- 
no w 2024 r.” zrealizuje konsorcjum o naz- 
wie Lekarze Weterynarii wolnej praktyki 
w gminie Piaseczno, którego pełnomoc-
nikiem i liderem jest Iwona Piechowska 
prowadząca Przychodnię Weterynaryjną 
przy ul. Szkolnej 24 w Piasecznie. W skład 
konsorcjum wchodzi osiem gabinetów, 
które będą realizować usługę do końca 
roku 2024 lub do wyczerpania środków 
finansowych przeznaczonych na realizację 
tego zadania.

Zapisy na zabiegi rozpoczynają się  
28 lutego 2024 roku i dopiero wtedy  
należy kontaktować się w tej sprawie z ga- 
binetem wybranym spośród ośmiu ni- 
żej wymienionych. Osoby zainteresowane  
przeprowadzeniem zabiegu wypełniają 
niezbędne dokumenty na miejscu, w ga-
binecie weterynaryjnym.

Lista gabinetów realizujących w 2024 r.  
usługi mające na celu zapobieganie bez-
domności zwierząt:
1. Przychodnia Weterynaryjna – Iwona 
Piechowska; ul. Szkolna 24, lok. 4, 05-500 
Piaseczno; tel. 22 716 44 16, 605 256 582, 
piaseczno@vet-piaseczno.pl;

2. Przychodnia Weterynaryjna „Saba”  
– Janusz Jakubowski; ul. Księżycowa 11A, 
05-540 Zalesie Górne; tel. 22 757 85 04, 
przychodniasaba@neostrada.pl;
3. Gabinet Weterynaryjny „Bema Vet”  
– Katarzyna Zapaśnik; ul. Grochowskiego 
1/52, 05-500 Piaseczno; tel. 22 244 52 49, 
604 405 953, bemavet@op.pl;
4. Całodobowa Lecznica dla Zwierząt  
– Ireneusz Niemywski; ul. Działkowa 42A, 
05-509 Józefosław; tel. 22 716 93 67, 601 
354 467, niemywski@wp.pl;
5. Gabinet Weterynaryjny – Tomasz Sta- 
wikowski, Piotr Nakonieczny; ul. Młynar-
ska 23, lok. 57, 05-500 Piaseczno; tel. 
502 183 952; 607 685 846, info@wetery-
narz-piaseczno.pl;
6. Przychodnia Weterynaryjna „Emde Vet”  
– Maciej Dereziński; ul. Ogrodowa 6,  
05-509 Józefosław; tel. 22 110 52 27;  
663 224 481, gabinet@emdevet.pl;
7. Gabinet Weterynaryjny „Gabor Vet” 
– Gabor Kamiński; ul. Marka Grechuty 7, 
05-510 Chylice; tel. 22 750 31 24, wetery-
narz@gaborvet.pl;
8. Gabinet Weterynaryjny „Rubin Vet” 
s.c. – Rafał Kaczor, Zofia Maksymowicz;  
ul. Rubinowa 6, 05-500 Piaseczno; tel.  
609 603 300, kontakt@rubinvet.pl.

Zapisy na finansowane z budżetu Gminy Piaseczno zabiegi sterylizacji, kastracji i chipowania zwierząt rozpoczną się 28 lutego 2024 r.  Zabiegi finansowane przez samorząd 
skierowane są przede wszystkim do osób, które nie są w stanie samodzielnie ich sfinansować.
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\\\ PIASECZNO 

Jeszcze w tym roku w mieście 
wyznaczone mogą zostać 
kolejne płatne miejsca 
parkingowe. Jak wyjaśnia 
miasto, w najbliższym czasie 
nie planuje uruchomienia 
kolejnych dużych płatnych 
parkingów.

Na uruchomienie strefy płatnego 
parkowania (SPP) czeka m.in. uli-

ca Czajewicza, a także ul. Fabryczna. 
W sprawie tej drugiej jest już zgoda 
rady miasta. Odnośnie ulicy Czaje-
wicza ostatecznej decyzji jeszcze nie 
ma, ale z uwagi na ogromne problemy 
z parkowaniem w rejonie wydziału 
komunikacji, przychodni czy straży 
miejskiej oraz liczne wnioski miesz-
kańców, wydaje się to przesądzone. 
– Niezmiennie celem wyznaczenia 
płatnych miejsc wzdłuż ulicy jest za-
pewnienie rotacji pojazdów, tak aby 
każdy, kto ma tam coś do załatwienia, 
mógł zaparkować – tłumaczy Adam 
Marciniak, przewodniczący komisji 
prawa i bezpieczeństwa Rady Miejskiej  
w Piasecznie.

\\\   Kolejne duże  
płatne parkingi to odległa 
perspektywa

W szufladzie projektów gmina ma 
także przekształcenie aż czterech du-
żych parkingów w mieście w parkingi 
płatne. Chodzi o istniejące parkingi 
przy ulicach: Kniaziewicza, Jana Pa-
wła II, Kilińskiego oraz Nadarzyńskiej. 
Po włączeniu ich w System Miejskich 
Parkingów Płatnych (SMPP) liczba 
płatnych miejsc wzrosłaby ponad dwu-
krotnie, bo z 317 do blisko 700. Jednak, 
na razie SMPP tworzą trzy duże obiek-
ty – przy ul. Zgoda, Puławskiej 5 oraz 

parking pomiędzy sądem a komendą 
policji przy ul. Kościelnej i to na razie 
ma się nie zmienić. 

Miasto wyjaśnia, że kolejne duże 
parkingi z płatnymi miejscami to odle-
gła perspektywa, sięgająca nawet 5 lat. 
Natomiast najwcześniej, bo możliwe, 
że jeszcze pod koniec tego roku, wy-
znaczone zostaną nowe miejsca par-
kingowe wzdłuż ul. Fabrycznej czy ul. 
Czajewicza. Ostatecznie o tym, gdzie i 
kiedy zapłacimy za parkowanie, zdecy-
duje nowa Rada Miejska w Piasecznie.

Tekst i zdjęcie Anna Żuber

Kolejne płatne parkingi  
najwcześniej na jesieni

Możliwe, że jeszcze w tym roku zwiększy się liczba płatnych miejsc wzdłuż ulic

\\\ OTWARCIE PLACU ZABAW
Gmina ogłosiła, że w piątek 1 marca nastąpi otwarcie placu zabaw i re-
kreacji.
Nowy park zlokalizowany jest 
naprzeciwko Ośrodka Kultury. 
Obiekt został odebrany od wy-
konawcy 17 listopada 2023 roku, 
jednak nie oddano go wtedy do 
użytku mieszkańcom. Powodem 
była pora roku – duża wilgotność, 
oblodzenie, opady śniegu i desz-
czu uniemożliwiałyby bezpieczne 
korzystanie z placu zabaw. Dodatkowo w czasie od listopada do marca pracowano 
nad regulaminem korzystania z placu, oznakowywano urządzenia, konserwo-
wano sprzęt i montowano dodatkowe elementy poprawiające bezpieczeństwo. 
Na terenie placu zabaw znajduje się kilkadziesiąt urządzeń, w tym 12-metrowe 
linarium. Znajdziemy tu również dwa place zabaw dostosowane do wieku dzieci 
młodszych i starszych, a także liczne huśtawki, trampoliny, siłownię plenerową i 
inne atrakcje, z których jednocześnie będzie mogło korzystać blisko sto osób. Plac 
zabaw ma służyć nie tylko najmłodszym mieszkańcom gminy. Starsi będą mogli 
skorzystać na przykład z stolika do gry w szachy i stołu do ping-ponga. Zadbano 
też o toaletę i dostęp do wody pitnej, a teren ozdabia liczny drzewostan. Gmina 
przekonuje, że przed otwarciem 1 marca sprawdzone będzie bezpieczeństwo 
urządzeń, a wszystko zostanie odpowiednio oznakowane i przygotowane do 
używania.
W internecie pojawiły się komentarze, że mimo oficjalnego zamknięcia na terenie 
parku już od jakiegoś czasu, szczególnie w nocy, kręcą się ludzie, którzy nie dbają 
o stan urządzeń. Komentujący zwracali uwagę, że niektóre sprzęty wyglądają na 
podniszczone, pojawiają się też inne rzeczy sugerujące ingerencję osób trzecich. 
Gmina zapewnia jednak, że park będzie codziennie doglądany i sprzątany przez 
Grupę Utrzymania Terenów Publicznych z Administracji Budynków Komu-
nalnych. W razie gdyby ktoś z korzystających miał obawy o bezpieczeństwo, 
proszony jest o informacje pod nr tel. 787 924 455.
Plac zabawy i rekreacji kosztował ponad 5,6 mln złotych, z czego blisko 2,9 mln zł 
stanowi dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład: Programu Inwestycji 
Strategicznych. Gmina zapewnia, że z obiektu będzie można korzystać przez cały 
rok, niezależnie od warunków pogodowych.

\\\ GÓRA KALWARIA 
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\\\ POWIAT 

Kadencja obecnych władz 
powiatu dobiega końca, zatem 
jest to dobry czas na wszelkie 
podsumowania. 

O kres ten był niewątpliwie pełen 
wyzwań i trudności, z którymi 

zmagaliśmy się podczas pandemii 
Covid-19, ale co ważne, także wielu 
równoległych działań w zdecydowanej 
większości zakończonych sukcesem. 
Dzięki współpracy Zarządu i Radnych 
Powiatu Piaseczyńskiego zrealizo-
waliśmy wiele przedsięwzięć, które 
wpłynęły na rozwój naszego samorzą-
du. Zmiany, jakie zaszły w powiecie, 
i nadal trwają, widoczne są w wielu 
dziedzinach, ale szczególnie w inwe-
stycjach drogowych i oświatowych, co 
bezpośrednio wpływa na bezpieczeń-
stwo i poprawę jakości życia naszych 
mieszkańców. Dzięki nim nasz powiat 
postrzegany jest, jako wzór dobrego 
zarządzania, dynamicznego rozwoju 
i skutecznego pozyskiwania środków 
zewnętrznych na ważne dla obywateli 
przedsięwzięcia. 

\\\   Nowoczesne drogi 
Powiat w tym okresie przeżył 

prawdziwy bum inwestycyjny. W ostat-
nich pięciu latach na inwestycje wyda-
liśmy aż 310 mln, z czego 122 mln zło-
tych to pozyskane środki zewnętrzne  
i to jest największy sukces tej kadencji. 

– Na zadania drogowe przeznaczo-
no w sumie aż 222 mln złotych. Roz-
budowaliśmy i wyremontowaliśmy 
łącznie blisko 178 km dróg, chodników, 
ścieżek rowerowych – mówi Ksawery 
Gut, Starosta Piaseczyński

Z tej liczby kierowcy mają do dys-
pozycji prawie 90 km zmodernizowa-

nych jezdni, a rowerzyści 30 km no-
wych, bezpiecznych tras rowerowych. 
Bezpieczniej czują się także piesi, bo 
wybudowaliśmy 40 km chodników,  
a 27 niebezpiecznych skrzyżowań 
zmieniło się w ronda.

W 2019 roku pozyskaliśmy 20,3 
mln zł na powiatowe drogi, a łączny 
koszt inwestycji drogowych przekro-
czył 36 mln złotych. Największe realiza-
cje z tego okresu to rozbudowa i prze-

budowa drogi Piaseczno-Bobrowiec, ul. 
Millenium w Głoskowie oraz ul. Marii 
Świątkiewicz w gminie Lesznowola. 

W kolejnym roku przeznaczono  
24 mln na wykonanie 23 km dróg, 
chodników i ścieżek rowerowych na 
terenie powiatu, a dzięki zewnętrz-
nym dotacjom powstał odcinek drogi 
od ul. Rozmaitości do ul. Alternatywy 
w Łazach oraz rozbudowaliśmy drogę 
nr 2807W - Kawęczynek - Słomczyn. 
Całość dofinansowań w 2020 r. dopeł-
nił Rządowy Fundusz Inwestycji Lokal-
nych, z którego wpłynęło do Powiatu 
ponad 7,3 mln zł. Łącznie ze środkami 
otrzymanymi z gmin na inwestycje dro-
gowe pozyskaliśmy 13 mln zł.

W 2021 roku nasi drogowcy nie 
zwalniali tempa i przekazali mieszkań-
com 36 km bezpiecznych dróg i tras 

pieszo-rowerowych za blisko 38 mln 
złotych, a piaseczyńska infrastruktura 
wciąż korzystała z dofinansowań. Naj-
większą inwestycją była przebudowa 
ul. Dworskiej oraz budowa sieci kanali-
zacji deszczowej w ul. Leśnej na pogra-
niczach wsi Chylice i Chyliczki. Na ten 
cel z Programu Polski Ład przyznano 
dotację w wysokości 4,75 mln zł. Z wo-
jewództwa mazowieckiego wpłynęło 
3,4 mln zł na rozbudowę i przebudowę 

drogi powiatowej Piaseczno – Bobro-
wiec – Nowa Wola. Na pozostałe rea-
lizacje drogowe, w tym ul. Postępu na 
terenie gminy Lesznowola, przyznano 
powiatowi dodatkowe 5,5 mln złotych 
dofinansowania. Gmina Piaseczno tego 
roku przekazała – 5,7 mln. 

Pomimo trwającej pandemii i wy- 
buchu wojny w Ukrainie w 2022 ro-
ku niemal dwukrotnie zwiększyły się 
pozyskane środki zewnętrzne dla po-
wiatu piaseczyńskiego w stosunku do 
roku poprzedniego. Dalej też padały 
same rekordy. Kierowcy otrzymali do 
dyspozycji 23 km nowych dróg, pie-
si ponad 27 km chodników i utwar-
dzonych poboczy, a rowerzyści mogli 
bezpiecznie poruszać się po nowych 
trasach rowerowych o łącznej długoś-
ci 17 km. Wydaliśmy w sumie niemal  
69 mln! Z samorządów gminnych wpły-
nęło aż 13 mln. Dzięki zewnętrznemu 
wsparciu przebudowana została ul. 
Pod Bateriami (6,1 mln z gminy Pia-
seczno i 3,6 mln zł dofinansowania  
z województwa). Rozbudowaliśmy 
też skrzyżowanie z drogą krajową w 
Baniosze (1,4 mln zł dofinansowania). 
Ważnym przedsięwzięciem, zakończo-
nym w roku 2022, była przebudowa ul. 
Mazowieckiej wraz z budową nowego 
wiaduktu kolejowego i dojazdami nad 
linią PKP w miejscowości Sierzchów, 
na które Ministerstwo Infrastruktury 
przyznało prawie 2 mln z rezerwy sub-
wencji ogólnej.

Miniony rok był równie pracowity. 
Zachęceni wysokimi dotacjami z po-
przednich lat postanowiliśmy iść za 
ciosem. Oddaliśmy do użytku miesz-
kańcom 35,5 km infrastruktury drogo-
wej za 55 mln złotych i zaplanowaliśmy 
wiele zadań na następne lata. Wyko-
naliśmy projekty, złożyliśmy wnioski  
o dofinansowania i rozpisaliśmy prze-
targi. Otrzymane środki zewnętrzne 
pokryły koszty budowy i remon-
tów dróg w kwocie przekraczającej  
28 mln zł. Budowa ronda w Wilczej Gó-

rze oraz zadania z listy finansowanych 
w ramach Rządowego Funduszu Roz-
woju Dróg dotyczące poprawy bezpie-
czeństwa na drodze w Żabieńcu, Sied-
liskach i Chylicach w gminie Piaseczno 
to jedne z najdroższych. Kwota dofinan-
sowania na te zadania wyniosła ponad 
10 mln zł. Zakończyliśmy także rozbu-
dowę i przebudowę drogi powiatowej 
na odcinku Piaseczno – Lesznowola 
(ul. Raszyńska, Krasickiego) za blisko 
20 mln zł, z czego dotacja ze środków 
Polskiego Ładu była równa 11,4 mln zł.  

– Powiat zmienia się na naszych 
oczach, a mieszkańcy – od najmłod-
szych, do najstarszych – mogą prze-
mieszczać się po nim sprawnie i bez-
piecznie. Przed naszym samorządem 
jeszcze dużo pracy, aby zaspokoić 
potrzeby i spełnić oczekiwania swoje 
i mieszkańców. Na obecny rok rów-
nież zaplanowaliśmy szereg działań 
poprawiających jakość dróg w naszym 
powiecie i złożyliśmy kolejne wnioski 
o przyznanie dotacji, zatem wszystko 
zmierza naprawdę w dobrym kierun-
ku! – dodaje Wicestarosta Zdzisław Lis.

W kolejce do realizacji czeka prze-
budowa skrzyżowania ul. Modrzewio-

wej z ul. Słoneczną w Janówku (otrzy-
maliśmy 2 mln dofinansowania), na 
ocenę czeka wniosek o dofinansowanie 
budowy ronda w Henrykowie – Uroczu 
oraz ul. Sienkiewicza od ul. Pomorskiej 
do ul. Księcia Janusza Starego, na którą 
władze gminy Piaseczno przekazały 
nam już 2 mln zł. 

\\\   Edukacja  
i rozwój społeczny

Dzięki pozyskanym środkom ze-
wnętrznym w latach 2019-2023 udało 
się zrealizować wiele projektów i pro-
gramów edukacyjnych oraz społecz-
nych w piaseczyńskich szkołach i pla-
cówkach szkolno – wychowawczych. 

Największym dofinansowaniem 
cieszył się projekt Moja Turkusowa 
Planeta, w ramach którego uczniowie 
piaseczyńskich szkół średnich pozna-
ją istotę problemów środowiskowych  
i uczą się jak je rozwiązywać. Projekt, 
który kosztował prawie 3 mln, został 
całkowicie sfinansowany z Narodo-
wego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej i był realizowany 
jeszcze w kolejnych latach. 

Natomiast z unijnego programu 
„Profesjonalni na rynku pracy”, wspie-
rającego doskonalenie zawodowe, ucz-
niowie i nauczyciele Technikum nr 1 w 
Konstancinie-Jeziornie oraz Technikum 
nr 2 w Górze Kalwarii otrzymali prawie 
1 mln zł. 

– W czasie pandemii, z Europej-
skiego Funduszu Społecznego udzie-
lono wsparcia dzieciom pozostającym 
w pieczy zastępczej (437 tys.) – wyli-
cza Ewa Lubianiec, Członkini Zarządu 
Powiatu, odpowiedzialna za oświatę i 
sprawy społeczne. 

W lipcu 2021 roku radni woje-
wództwa mazowieckiego przyznali 
112 tys. zł z Mazowieckiego Instrumen-
tu Wsparcia Infrastruktury Sportowej 
MAZOWSZE 2021 na remont boiska 
do siatkówki i koszykówki oraz placu 
sportowo-rekreacyjnego przy Domach 
Dzieci w Pęcherach. Warto wspomnieć 
w tym miejscu, że w zeszłym roku 
ruszyła budowa nowego rodzinnego 
domu dziecka przy ul. 11 listopada w 
Piasecznie. 

Bardzo ważny jest dla nas temat 
zdrowia psychicznego. W ramach ta-
kich projektów, jak „Alians przeciw 

depresji”, czy „Akademia Czujnego Ro-
dzica” organizujemy regularne spot-
kania, warsztaty i cykle wykładów, z 
których nasi mieszkańcy mogą bez-
płatnie skorzystać, współdziałamy z 
organizacjami. Na początku kadencji 
zaadaptowaliśmy budynek po byłej 
jednostce wojskowej w Górze Kalwarii 
na potrzeby Poradni Psychologiczno-
-Pedagogicznej (4 mln), a dwa lata 
później kompleksowo wyremontowa-
liśmy budynek przy ul. Szkolnej 20 w 
Piasecznie, na potrzeby Środowisko-
wego Centrum Zdrowia Psychicznego  
(1 mln).

\\\   Wsparcie dla osób  
z niepełnosprawnościami

Staramy się także wprowadzać 
jak najwięcej udogodnień dla osób ze 
szczególnymi potrzebami, aby ułatwić 
im pokonywanie barier. Dwa lata temu 
Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych PFRON dofinanso-
wał działania w kierunku poprawy do-
stępności do usług publicznych świad-
czonych przez Powiat Piaseczyński dla 
osób z takimi potrzebami (250 tys.). 

W najbliższych miesiącach bieżą-
cego roku zaplanowaliśmy adaptację 
budynku przy ul. Chyliczkowskiej 47 
w Piasecznie na potrzeby Centrum Re-
habilitacji Społecznej i Zawodowej oraz 
wsparcia osób z niepełnosprawnoś-
ciami, której koszt ma wynieść prawie  
4,5 mln złotych. Wniosek o dofinanso-
wanie na ponad połowę tej kwoty jest 
w trakcie oceny.

\\\   Modernizacja szkół 
W latach 2019 – 2024 piaseczyń-

skie placówki szkolne i szkolno – wy-
chowawcze przeszły ogromne me-
tamorfozy. Rozbudowaliśmy Zespół 
Szkół Specjalnych w Pęcherach (6,3 
mln), wyremontowaliśmy Zespół Szkół 
w Konstancinie-Jeziornie (3,7 mln) 
oraz budynek szkoły „na wiadukcie” 
w Piasecznie (9,4 mln). Rozbudowany 
został też gmach ”Platerówki” w Zalesiu 
(5,4 mln). „Budowlanka” w Górze Kal-
warii zyskała m.in. halę sportową oraz 
miejsce dla warsztatów zawodowych 
(7,2 mln), a LO w Piasecznie – nowe 
sale, korytarze i instalacje (6,1 mln). 

– Zadbaliśmy też o internaty – w ZS 
Nr 3 w Piasecznie (4 mln) oraz w ZSZ 
w Górze Kalwarii (1,5 mln) – dlatego 
nie można powiedzieć, że inwestujemy 
tylko w drogi. Jak widać oświata też jest 
mi bardzo bliska – uśmiecha się Staro-
sta Gut. 

Rządowy Fundusz Polski Ład  
w ubiegłym roku wsparł kilka kosz-
townych zadań związanych z moder-
nizacją budynków szkolnych, których 
wykonanie zaplanowano na rok 2024. 

Są to m.in. remont i przebudowa bu-
dynków Zespołu Szkół nr 1 i nr 2  
w Piasecznie (kwota dofinansowania 
to prawie 8 mln zł). Na akceptację 
wniosku o dotację czeka także budo-
wa hali sportowej wraz z rozbudową 
szkoły i internatu Zespołu Szkół Nr 3 
w Piasecznie, którego koszt szacuje się  
na 12 mln.

\\\   To nie wszystko!
Dzięki dotacjom, głównie z Rzą-

dowego Programu Polski Ład, wyre-
montowaliśmy i zmodernizowaliśmy 
powiatowe Domy Pomocy Społecznej 
w Górze Kalwarii i Konstancinie-Jezior- 
na. 

Nowoczesną siedzibę zyskali na-
si urzędnicy z Wydziału Komunikacji  
i Transportu oraz Urzędu Pracy przy ul. 
Czajewicza 2/4 w Piasecznie. Koszt tej 
inwestycji sięgnął 15 mln złotych. Na 
nowe miejsca pracy czekają też pra-
cownicy budynku starostwa przy ul. 
Chyliczkowskiej 14, bowiem w związ-
ku z pozyskaniem terenu po dawnej 
siedzibie Związku Nauczycielstwa Pol-
skiego na sąsiedniej działce, w zeszłym 
roku wykonano koncepcje rozbudowy 
Starostwa Powiatowego.

– Cieszy ogromna kwota pozyska-
nych w tej kadencji środków, jednak 
– jak wiadomo – apetyt rośnie w miarę 
jedzenia. Liczymy, że w następnych la-

tach środki zewnętrzne będę stanowić 
jeszcze większą część naszego budżetu, 
a dzięki nim rozwój naszego powiatu 
będzie jeszcze bardziej dynamiczny – 
podsumowuje Ksawery Gut.

122 miliony dotacji, 90 km nowych dróg, nowoczesne szkoły i o wiele więcej!

Rondo w Chylicach

Ulica Krasickiego

Most w Sierzchowie

Sala gimnastyczna w „Budowlance” – Góra Kalwaria 

Powiatowy Urząd Pracy

Czują się oszukani przez deweloperów 
i ignorowani przez urzędników. – Oka-
zuje się, że wszystko, co zostało tu zro-
bione, to jeden wielki bubel, a teraz nikt 
nie chce nam pomóc – mówią. – Nam 
chodzi tylko o maksymalizację miejsc 
parkingowych – dodają.

\\\   Bloki zamiast segmentów
Parking na ul. Kwitnącej Gruszy, 

biegnący wzdłuż drogi, to obecnie 
jedyna możliwość do pozostawienia 
legalnie auta w tej okolicy. Dotychczas 
korzystali z niego głównie mieszkańcy 
segmentów, które istnieją przy tej ulicy 
od kilkunastu lat. Każdy segment ma na 
wyłączność jedno miejsce parkingowe. 
Z czasem jednak chętnych do parko-
wania wzdłuż Kwitnącej Gruszy przy-
bywało. Na okolicznych ulicach, m.in. 
Cichej Łąki czy Dzikiej Jabłoni, pojawiły 
się zakazy parkowania, miejscami też 
słupki, które to uniemożliwiają. – Jakby 
tego było mało, u zbiegu tych dwóch 
uliczek, deweloper, zamiast widniejącej 

przed laty w dokumentach planistycz-
nych niskiej zabudowy, wybudował 
trzy bloki. Na parterze jednego z nich 
działają już lokale usługowe, sklep i fry-
zjer – mówi Elżbieta Brudnias-Kołudz-
ka, mieszkanka ul. Kwitnącej Gruszy. 
– Do tych lokali przyjeżdżają fachowcy 
od wykańczania mieszkań, dostawcy, 
klienci. Większość zostawia samocho-
dy na parkingu wzdłuż ul. Kwitnącej 
Gruszy. Zdarza się, że z braku miejsc 
niektórzy parkują na tych przypisanych 
do poszczególnych segmentów. – Już 
wcześniej mieliśmy tu problem z par-
kowaniem, a co będzie, jak oddadzą do 
użytku kolejne bloki? – dodaje Elżbieta 
Brudnias-Kołudzka. 

– Przeprowadziłem się tu z War-
szawy i co? Mam mniej przestrzeni, 
mniej swobody – dodaje inny mieszka-
niec. Właścicielka salonu urody z jedne-
go z bloku przy ul. Cichej Łąki żali się, że 
przez brak możliwości zaparkowania 
tylko ostatnio z usług zakładu zrezyg-
nowało kilka klientek.

Efekt zakazów parkowania jest też 
taki, że mieszkańcy zostawiają popo-
łudniami i wieczorami auta w niedo-
zwolonych miejscach, a rano ścigają 
się z czasem, a raczej ze strażnikami 
miejskimi. Jak opowiadają, straż re-
gularnie „odwiedza” ich okolice, zo-
stawiając mandaty za wycieraczkami 

tych samochodów, których właści-
ciele nie zdążyli odjechać. Zdaniem 
mieszkańców sytuację mogłaby po-
prawić budowa parkingu z miejscami 
ukośnymi, a nie tak jak teraz, wzdłuż 
ulicy. Deweloper po uzgodnieniu z 
gminą takowy buduje, ale z miejsca-
mi wzdłuż drogi, a więc ich liczba się  
nie zwiększy.  

\\\   Intensywna zabudowa  
zgodnie z przepisami

– Intensywna zabudowa ul. Cichej 
Łąki wynika z ustaleń miejscowego pla-
nu zagospodarowania przestrzenne-
go, uchwalonego w 2012 r. – wyjaśnia 
Joanna Ferlian-Tchórzewska, rzecznik 
Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno. – Bu-
dowę ogólnodostępnych miejsc par-
kingowych prowadzi deweloper, który 
realizuje inwestycję na terenie przyle-
głym do ul. Kwitnącej Gruszy. Miejsca 
parkingowe na ulicy są dodatkowymi 
miejscami w stosunku do liczby wy-
maganych miejsc parkingowych okre-

ślonych w miejscowym planie zago-
spodarowania przestrzennego. Miejsca 
od strony ul. Cichej Łąki są budowane 
teraz. Kolejne będą wykonane wraz z 
zakończeniem inwestycji, w drugiej 
połowie br. W pasie drogi publicznej 
mają się zmieścić i miejsca parkingowe, 
i chodnik. Nie ma wystarczająco dużo 
miejsca, aby wykonać miejsca ukośne  
– dodaje. 

Jak wyjaśnia wiceburmistrz Ro-
bert Widz, podczas przebudowy ul. 
Urbanistów gmina wykonała ogólno-
dostępne miejsca parkingowe w celu 
poprawy bezpieczeństwa i uwolnienia 
dla pieszych chodnika, na którym za-
zwyczaj parkowały samochody. – Na 
dalszym odcinku ul. Urbanistów w kie-
runku ul. Julianowskiej nie ma zakazu 
parkowania, zatem można parkować 
na poboczu jezdni. Nie przewidujemy 
budowania kolejnych miejsc parkingo-
wych w rejonie osiedla, nie jest bowiem 
obowiązkiem gminy zabezpieczenie 
miejsc do parkowania prywatnych po-
jazdów – muszą o to zadbać ich właści-
ciele. Według informacji pochodzących 
od dewelopera, w parkingach wybu-
dowanych wraz z inwestycją mieszka-
niową wciąż można zakupić miejsca 
parkingowe – dodaje wiceburmistrz 
Robert Widz.

Jednak jak twierdzą mieszkańcy, 
byli skłonni wykupić miejsca parkin-
gowe w ww. garażach, jednak spotykali 
się z odmową.

Jak podkreśla Joanna Krzyżewska z 
biura promocji starostwa powiatowego 
w Piasecznie, budynek przy ul. Cichej 
Łąki 5 w Piasecznie wykonany jest 
zgodnie z przepisami. – Deweloper nie 
miał obowiązku zapewnienia miejsc 
postojowych naziemnych, ale de facto 
je zapewnił. Do dyspozycji mieszkań-
ców są wszystkie miejsca parkingowe 
na terenie całego kompleksu budyn-
ków przy ul. Cichej Łąki, Dzikiej Jabłoni 
i Kwitnącej Gruszy – dodaje.  

Tekst i zdjęcia Anna Żuber

Gorzej niż w Warszawie? 
Nowe bloki pogłębiają problem 
z parkowaniem

Na okolicznych ulicach ustawiono znaki zakazujące parkowanie

Mieszkańcy chcieli wykupić miejsca parkingowe w garażach znajdujących się 
w blokach, ale mieli spotkać się z odmową

dokończenie ze str. 1
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Z ajrzyjmy do pierwszego dziesięcio-
lecia XX w., trudnego dla Polski bę-

dącej pod panowaniem Rosji, dla której 
rusyfikacja naszej ojczyzny była naczel-
nym zadaniem. Wzmożona kontrola 
mieszkańców zaboru, oddziały carskiej 
policji z uwagą inwigilujące środowiska 
szkół i uczelni, zsyłki na Syberię, wyro-
ki śmierci to była codzienność w tych 
niespokojnych czasach. Rozpatrując 
szereg wydarzeń w tym kontekście, aż 
trudno uwierzyć, że mogły się zdarzać 
sytuacje, które za chwilę opiszę. Zda-
rzyły się w powiecie grójeckim, którego 

obszar w dużej części dziś należy do 
powiatu piaseczyńskiego. Bo trzeba 
pamiętać, że ówczesny powiat gróje-
cki sięgał aż do piaseczyńskiego „Wia-
duktu”. Dwa zdarzenia, które opisywała 
prasa, miały miejsce w Jazgarzewie i 
Tarczynie.

\\\   Napad zbrojny 
w Tarczynie

Pierwsze zdarzenie to napad zbroj-
ny w Tarczynie, który opisuje Kurjer 
Warszawski w 1906 r.: „W poniedzia-
łek o godzinie wpół do szóstej rano 
do osady Tarczyn w pow. grójeckim, 
trzema bryczkami od strony Warsza-
wy przyjechało siedmiu młodych ludzi, 
przyzwoicie ubranych.  

Na rynku tarczyńskim było lud-
no i gwarno, w poniedziałki bowiem 
odbywają się targi tygodniowe. Mło-
dzież, wysiadłszy z bryczek, które 
natychmiast odjechały w kierunku 

do Warszawy, poszła na rynek”. Jeden 
z młodzieńców podszedł do strażni-
ka i przyłożył mu pistolet do głowy i 
strzelił, położył trupem na miejscu. 
Ten strażnik przybył na targ z gminy 
Konie i najwidoczniej był wsparciem 
dla pozostałych strażników z Tarczyna. 
Strażnik z Tarczyna został zastrzelony 
przez drugiego z bandytów. Jak dalej 
pisze Kurjer Warszawski: „Następnie 
przybysze, trzymając rewolwery w rę-
ku, po oddaniu strzału w powietrze, 
udali się do sklepu monopolowego, 
gdzie podarli książki rachunkowe i za-

brali gotówkę na około 600 rubli, nie 
wyrządzając krzywdy sprzedawczyni. 
Ludność ze strachu uciekała na wszyst-
kie strony; zaczęto zamykać sklepy i 
okiennice mieszkań. Przybysze opuścili 
Tarczyn, kierując się na Mszczonów. Na 

drodze za Tarczynem, zatrzymali wóz, 
naładowany workami z owsem. Woź-
nicę zrzucili z wozu, owies zaś wyrzu-
cili po drodze i pojechali dalej. W kilka 
godzin później wóz i konie dostawił do 
Tarczyna wieśniak, który otrzymał od 
owych ludzi rubla”. Dopiero nazajutrz, 
co jest bardzo zdumiewające, zorgani-
zowano pogoń konną za bandytami. 

Zorganizował ją naczelnik ziemski. 
Pogoń ta mimo starań biorących w 
niej udział okazała się bezskuteczna, 
co wcale nie dziwi, bo bandyci mieli 
dość dużo czasu, aby rozpłynąć się w 
powietrzu. A czas w takim wydarzeniu 
odgrywa dużą rolę i szanse na schwy-
tanie morderców strażników maleją z 
każdą godziną.

\\\   Bandyci z Jazgarzewa
Historia z roku 1902, jaka wyda-

rzyła się w Jazgarzewie, niewielkiej 
wówczas wsi pod Piasecznem, nieco 
wyjaśnia opieszałość w pogoni za ban-
dytami z Tarczyna. Chodzi tu o odwa-
gę, jaką prezentowali strażnicy. Jazga-
rzew był wówczas gminą w powiecie 
grójeckim i przypomnę, że Piaseczno 
było pozbawione praw miejskich po 
powstaniu styczniowym. W Jazga-
rzewie znalazła sobie kwaterę banda 
rzezimieszków. Gazeta Polska tak opi-
suję sytuację we wsi Jazgarzew: „Była 
to zorganizowana banda złodziejska, 

zostająca pod przewodnictwem zna-
nej w okolicy rodziny Drągowskich, a 

właściwie zięcia starego Drągowskiego, 
znanego pod imieniem „Bolka”. Banda 
ta była postrachem okolicy, a operacje 
swe głównie prowadziła na szosie ra-
domskiej pomiędzy Warszawą a Tar-

czynem. Oprócz kradzieży złodzieje ci 
prowadzili jeszcze proceder wyzysku”. 
Proceder ten był stosowany wobec 
bogatych gospodarzy, którzy posiadali 
konie hodowlane i kilka folwarków. I 
tak wyznaczeni przez bandytów gospo-
darze musieli dawać im daniny, opłacać 
haracz w zamian za zapewnienie „opie-
ki” nad ich gospodarstwami. Zapewnia-
no gospodarzy, że nie będzie rabunku 
w miejscach opłacanych. Cała okolica 
żyła w strachu i nie było, wydawałoby 
się szansy na poprawę tej koszmarnej 
sytuacji. Doniesienia na policję nie da-
wały rezultatu. Bano się też donosić, bo 
za denuncjację groziło pobicie, ograbie-
nie gospodarstwa itd. W końcu nie było 
wyjścia i mieszkańcy musieli znosić to 
cierpliwie, bojąc się zemsty. Banda gra-
sowała po okolicy długo i bezkarnie. 
Doszło do tego, że nawet ci, co płacili, 

często mieli odwiedziny złodziei, któ-
rzy chętnie wyjmowali im pieniądze ze 
skrzyni. Aż pewnego razu został do Jaz-
garzewa oddelegowany strażnik posia-
dający dużą odwagę. Jak informowały 
gazety: „W ubraniu cywilnem ażeby nie 
wzbudzić podejrzeń, strażnik ów udał 
się do miejsca zamieszkania głównego 
herszta „Bolka” i tam go ujął”. Na śledz-
twie pierwiastkowym Bolek przyznał 
się do wszystkich znaczniejszych kra-
dzieży i wydał główniejszych wspólni-
ków, których następnie zaaresztowano 
i odesłano do więzienia śledczego w 
Grójcu. Dodać tu jeszcze należy, że na-
wet po zaaresztowaniu Bolka i wspól-
ników mieszkańcy bali się świadczyć 
przeciwko złodziejom. Spodziewano 
się nawet, że kara dla bandy „Bolka” bę-
dzie niewielka, odsiedzą kilka miesięcy, 
wrócą i dalej będą uprawiać swój zło-
dziejski zawód. Przeczytałam w gazecie 
z tego czasu, coś, co mnie zdumiało cy-
tuję: „Koloniści niemieccy, złodziei zła-
panych przy kradzieży, podobno topią 
lub z braku wody wieszają! Tym spo-
sobem zabezpieczają się od możliwych 
strat”. Takie opowieści krążyły wśród 

ludu wiejskiego. Myślę, że jeśli bandyci 
niechętnie napadali na gospodarstwa 
kolonistów, to dlatego, że ci skuteczniej 
umieli się bronić, mieszkali zwartą ma-
są i dobrze zabezpieczali domy przed 
wejściem niepożądanych gości.

Wieś Jazgarzew skutecznie została 
obroniona przed bandą złodziei i wyłu-
dzaczy haraczy przez jednego spraw-
nego i odważnego strażnika. Bandyta 
„Bolek” szybko przyznał się do swoich 
niecnych czynów. Jakimi metodami zo-
stał zmuszony do przyznania się i wy-
dania wspólników wolę nie wiedzieć.  

Małgorzata Szturomska

Bandyci w Jazgarzewie i Tarczynie
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Zajazd poczty konnej w Tarczynie stan z 1958 r.

Fragment notatki prasowej z 1902 z Gazety Polskiej

Kościół w Jazgarzewie widok sprzed 1914 r. 

Budynek gminy w Jazgarzewie

Pogoń ta mimo starań 
biorących w niej udział 

okazała się bezskuteczna

Na rynku tarczyńskim 
było ludno i gwarno,  

w poniedziałki bowiem 
odbywają się targi 

tygodniowe
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\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA 

Kolejny sukces mieszkańca 
gminy Konstancin-Jeziorna! 
Tym razem okazał się 
najlepszy na Akademickich 
Mistrzostwach Świata  
w Norwegii.

Wstyczniu na łamach „Przeglądu 
Piaseczyńskiego” informowali-

śmy o wspaniałym osiągnięciu Marka 
Kani, który wraz z Piotrem Michalskim 
i Damianem Żurkiem wywalczył złoty 
medal w drużynowym sprincie męż-
czyzn podczas mistrzostw Europy w 
Holandii, a następnie dołożył do tego 
brązowy krążek w konkurencji indywi-
dualnej na dystansie 500 metrów. Nie-
długo później mieszkaniec gminy Kon-
stancin-Jeziorna stanął na drugim stop-
niu podium w trakcie Pucharu Świata 
w kanadyjskim Quebecu i sięgnął po 
złoto w zmaganiach drużynowych. To 
nie był koniec pasma zwycięstw.

W dniach 22-25 lutego w nor-
weskiej miejscowości Hamar odbyły 
się Akademickie Mistrzostwa Świata 
w łyżwiarstwie szybkim. Pierwszego 
dnia imprezy Kania wystartował na 
dystansie 1000 metrów i z dużą prze-
wagą pokonał wszystkich zawodników, 

zdobywając złoty medal. Na podium 
znaleźli się jeszcze Japończycy: Issa 
Gunji oraz Yuuta Hirose. 

W dalszej części mistrzostw repre-
zentant Polski wziął udział w rywaliza-
cji na 500 metrów – jego koronnej kon-
kurencji. Emocje były do samego końca 
i ostatecznie o wygranej zadecydowały 
cztery tysięczne sekundy. 

– Thriller, dokładnie taki jak rok te-
mu na uniwersjadzie, gdzie walczyłem 
o trzecie miejsce. Tym razem o pierw-
sze, udało się wywalczyć złoty medal. 
Cztery tysięczne to tak naprawdę kilka 
centymetrów. Trochę śmiałem się, że 
chyba jestem wyższy od Japończyka, 
mam po prostu dłuższe nogi i gdzieś 
dalej tę nogę wystawiłem – powiedział 
po zakończonych zawodach na kanale 
pasjaAZS w serwisie YouTube wycho-
wanek klubu UKS Zryw Słomczyn.

Gratulujemy i życzymy następnych 
sukcesów!

Rafał Lipski

Dwa złote medale Marka Kani

\\\ UTRZYMAĆ OLIMPIĘ
Były napastnik MKS Piaseczno zmienił klub. Przed nim bardzo 
duże wyzwanie.
Patryk Czarnowski swoją piłkarską karierę zaczynał w juniorach Żyrar-
dowianki Żyrardów, a następnie przeniósł się do Piaseczna. W ekipie 
MKS-u występował w latach 2011-2014, po czym związał się z Legią 
Warszawa. Po występach w drugiej drużynie stołecznego klubu w 2017 
roku sięgnął po niego wówczas II-ligowy Znicz Pruszków. To właśnie 
w tym zespole – z przerwą na grę w Termalice Bruk-Bet Nieciecza w I 
lidze i w Ekstraklasie (6 występów, 1 bramka) – prezentował swoje umiejętności aż do końca rundy jesiennej obecnego 
sezonu. W styczniu beniaminek z Pruszkowa poinformował o rozstaniu z napastnikiem.
25-letni piłkarz związał się z Olimpią Grudziądz. Klub, który jeszcze nie tak dawno zajmował wysokie miejsca na zapleczu 
Ekstraklasy, aktualnie rozgrywa mecze w II lidze. Sytuacja Olimpii nie jest, lekko mówiąc, najlepsza – plasuje się ona na 
ostatniej pozycji w tabeli, tracąc 7 punktów do zajmującego bezpieczną lokatę Stomilu Olsztyn.
– Kluczowe znaczenie miało na pewno to, że prezes oraz trener się do mnie odezwali, przedstawili wizję oraz plan, jak ma 
to wyglądać w tej rundzie. I tak jak trener z prezesem, tak samo ja wierzę, że uda się wyjść z tej trudnej sytuacji – powiedział 
nowy snajper Grudziądza w wywiadzie z Olimpia TV. – Każdy zawodnik na pewno chce jak najszybciej wznowić rozgrywki. 
Myślę, że jeszcze musimy trochę popracować, żeby się zgrać, bo jest sporo zawodników, ale do startu ligi będziemy gotowi.
Debiut byłego napastnika MKS-u przypadł na wyjazdową rywalizację z rezerwami Lecha Poznań. Patryk wyszedł w pierw-
szym składzie i spędził na boisku 75 minut. Olimpia bezbramkowo zremisowała z Kolejorzem. W sobotę 2 marca zespół 
z Grudziądza podejmie na własnym stadionie lidera – Kotwicę Kołobrzeg.

\\\ PIASECZNO 
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Marek Kania dwukrotnie stanął  
na pierwszym stopniu podium
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POZIOMO: 
13) inaczej o sprężarce; 14) Donald, były 
prezydent USA; 16) mieszkanka stolicy 
Szkocji; 17) piaszczysta wzdłuż morza; 
18) przepływa przez Hanower; 19) polski 
koncern naftowy; 20) przykryte grzyw- 
ką; 21) buty piłkarza; 22) na szyjach 
kibiców; 24) Małgorzata dla przyjaciół; 
25) pustynia mglista w Chile; 30) znane 
holenderskie kwiaty; 33) marka kawy  
z Austrii; 36) stopień drabiny; 38) grani- 
czy z Iranem i Irakiem; 39) japoński ro- 
sół; 40) amerykańska Wyspa Łez; 41) wy- 
nalazł cement portlandzki; 42) inaczej 
krasomówczyni, recytatorka; 44) grecka 
bogini zemsty i przeznaczenia; 46) ofi- 
cer przyboczny generała; 48) pulsujący  
ból głowy; 52) szklana w oknie; 55) po- 
jazd pogrzebowy; 58) tropy na śniegu;  
59) zioło z mentolem; 60) część dwor- 
ca kolejowego; 61) narząd pompujący 
krew; 62) sierpowe w boksie; 64) gwia- 
zda betlejemska, krzew; 65) odcinki trasy 
wyścigu; 66) w parze z rzeczownikiem.

PIONOWO: 
1) daszek nad kuchenką; 2) pierwsza lub  
druga w fabryce; 3) inaczej chaszcze, 
zarośla; 4) stolica Paragwaju; 5) przepływa 
przez Waco; 6) inaczej otiatra; 7) realizuje 
recepty; 8) naprawia dachy; 9) tancerz 
na lodzie; 10) strój ochronny rycerza; 
11) z bębnem w łazience; 12) biblijny 
morderca Abla; 15) wielka powieść Jame- 
sa Joyce’a; 22) stolica Szwecji; 23) miasto 
pisarki Sue Townsend; 26) egipska żo- 
na Marka Antoniusza; 27) miasto z Pen- 
tagonem; 28) Hesse, niemiecki poe- 
ta; 29) krztusiec dawniej; 31) ma angaż 
w teatrze; 32) rzeka w Melbourne;  
34) wyspa ze Świnoujściem; 35) olej, 
krew lub benzyna; 36) okres egzami- 
nów na uczelni; 37) rzeka w Cosenzie;  
43) inaczej berberys, krzew; 45) ze stolicą 
w Asmarze; 47) dziesięć gram inaczej; 
49) świętuje Barbórkę; 50) Heming- 
way, amerykański pisarz; 51) najdłuższa 
rzeka Macedonii Północnej; 52) andro- 
id w smartfonie; 53) pierwiastek Am;  
54) weselne ciasto pieczone na rożnie; 
56) żabi śmiech; 57) przychodzi po zimie; 
60) czarna kładziona na dachu; 63) Ono, 
żona Johna Lennona.

Litery z pól
ponumerowanych
od 1 36 utworzą
rozwiązanie:
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 DAM PRACĘ 

  Firma Serta Polska z Piaseczna  
zatrudni Tokarza CNC, Frezera CNC,  
Tokarza konwencjonalnego, 604220442

Firma JJW w Konstancinie-Jeziornie  
zatrudni osoby do prac na produkcji  

tel. 22 711 71 58

 Zatrudnię lakiernika na 1/2 etatu, mile 
widziany emeryt tel. 605 544 943

 Zakład mięsny zatrudni: produkcja,  
pakownia, magazyn, tel. 606 259 458

 Zatrudnię fryzjerkę/ra w Konstancinie-
-Jeziornie, od zaraz, 606817356

 Zatrudnię kierowcę kat. B i C,  
tel. 22 726 86 36 

 Do hurtowni spożywczej w Piasecznie, 
wymagane prawo jazdy min. kat. B, 
dzwonić w godz. 14 - 16, tel. 501 719 625 

KUPIĘ  

Skup Złomu Złota  
po 140 zł/gram - w pr. 0,585  

NATALIA-GOLD  
Piaseczno, ul. Kościuszki 18/A

 Kupię auto osobowe lub dostawcze  
do 150 tys. Tel-668 605 087 

 Antyczne meble, obrazy, srebra,  
platery, odznaczenia, szable, książki,  
pocztówki, 504 017 418 

SPRZEDAM  
 Drewno kominkowe, 606903385

 Okna i drzwi z montażem, prosto  
od producenta, 737768446 

 Drewno opałowe, tel. 602 770 361, 
791 394 791 

USŁUGI  

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW,  
MALOWANIE ELEWACJI,  

PONAD 25 LAT DOŚWIADCZENIA  
TEL. 501 62 45 62 

 Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223

 Architekt- projekty, adaptacje.  
Nadzory budowlane. Tel- 608 364 233 

Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów. Legalizacje  

samowoli budowlanych sprzed lat,  
tel. 695 451 655    

 Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480  

 Ścinka drzew, sprzątanie gałęzi  
z rębakiem, ogrody- pełen zakres.  
Czyszczenie działek kompleksowo.  
Tel-694 910 163 

 Anteny TV, TV SAT. Konfiguracja  
i naprawa sprzętu RTV.  
Zadzwoń 501 700 315

 AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z.  

TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63 

 Malowanie, 502065154

Elewacje - docieplenia budynków  
- solidnie - tanio - 602-482-572

 Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998 

 Remonty budowlane, hydraulika  
od A do Z tel. 667 604 345 

 Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie tel. 502 053 214 

 Cyklinowanie, parkiety 502514388 

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875  

 Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288 

 TYNKI GIPSOWE I TRADYCYJNE 
604415352 

 Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533

 Kominiarz tel. 500 214 632 

 Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, 
siatka + montaż producent  
tel. 503 572 046

 Naprawa pralki, lodówki  
tel. 603 047 616

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 

 Wywóz gałęzi, wycinka drzew 
519874891 

 Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721 

 Przeprowadzki tel. 505 591 721 

 Wywozimy graty z chaty  
tel. 505 591 721

 Wycinka drzew tel. 505 591 721 

 Hydraulika tel. 602 651 211

 ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

 GEODETA tel. 516070915 

Naprawa, Krycie Dachów, 
tel. 511 928 895 

 Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

 Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

 Remonty, tel. 609 926 758      

 PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowe j i samochodowej  
508 65 20 30

AUTO-MOTO KUPIĘ

 Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300     

Kupię każde AUTO i BUSA za gotówkę  
tel. 510 210 692 

 Skup aut wszystkie marki. Gotówka  
od ręki. Tel-882 693 911 

 Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

 SKUP AUT NA KASACJĘ 50820673

 Skup aut 2010-2023r. 505 530 300   

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

 Kupię za gotówkę każdą nieruchomość; 
udziały, spadki, wady prawne, zadłużenia. 
Tel. 786-805-828

 Kupię działkę - budowlaną, usługową, 
rolną, siedliska. 22 km od Piaseczna.  
Tel. 601 065 056   

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

 Urocza leśna widokowa działka  
rekreacyjna, Prażmów, tel. 602 770 361

 Działki budowlane 800 m2  
k. Prażmowa, tel. 602 770 361     

NAUKA 

 Matematyka, 664 438 144  

ZDROWIE 

 Protezy zębowe naprawa.  
Tel-502 031 221 

RÓŻNE 

 Kupię dom, mieszkanie lub działkę, 
Warszawa i okolice, 737768446 

 Skup złomu, ul. Puławska 34  
(teren Kubara Lamina), 515273148, 
506264111

 Tanie noclegi Prażmów,  
Tel. 722 202 966 

 Obwoźny skup złomu i złomowanie 
aut. Tel- 501 314 711 

FINANSE 

 Kredyt tel. 513-654-277

 Umorzenie długów. Prawnik  
- inne sprawy. Tel- 888 981 429
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